
Færre mennesker – 

Samme høje humør 

Fri fredag i Vorbasse 

fritidscenter har nu 

været afholdt en del 

gange, men hvad 

tænker folk egentlig om 

arrangementet, og er 

der fortsat opbakning 

til det? Jeroen 

Schotemeijer, der er 

medarrangør, lufter 

sine tanker. 

Små køer med 

mennesker, der tålmodigt 

venter på det velduftende 

måltid de har betalt for. 

Munter stemning og 

interne samtaler om 

ugens forløb, samt 

forventninger til aftenen. 

Bolde og redskaber, der 

flyttes frem og tilbage, og 

ansvarlige, der sættes 

ind i de sidste ting til 

aftenen. Det er hvad mit 

øje møder, da jeg 

bevæger mig ind i 

Vorbasse fritidscenter, 

fredag d. 29. august, da 

de endnu en gang slår 

dørene op til fri fredag.   

Og generelt er der en 

god stemning til denne 

omgang fri fredag, på 

trods af et mindre 

fremmøde end tidligere. 

Men det manglende 

fremmøde undrer ikke 

Jeroen Schotemeijer, der 

har en god forklaring på 

det. ”Jeg tror, at det er på 

grund af det gode vejr, at 

folk simpelthen vælger at 

bruge deres aften 

udenfor, i stedet for her.” 

Han tilføjede, ”Jeg er 

overbevist om, at når 

vejret bliver dårligere, så 

vil folk forhåbentligt 

foretrække fri fredag.”  

Nye aktiviteter  

Jeroen har – udover 

svaret på, hvorfor 

fremmødet er begrænset 

– Også løsningen på, 

hvordan man, når vejret 

svigter, frister folk til at 

komme til fri fredag, i 

stedet for bare at sidde 

hjemme foran tv’et. 

”Jamen, vi vil arrangere 

en masse forskellige nye 

aktiviteter, der 

forhåbentlig tiltaler både 

unge og gamle.” Sagde 

Jeroen med et smil på 

læben, og en positivitet, 

der blev hængende 

under hele interviewet. 

Og Jeroen virker da også 

ganske tilfreds med 

denne omgangs nye 

aktivitet, ”ultimate 

frisbee,” hvor han 

engageret, livligt og 

passioneret deltager fra 

start til slut, også med sit 

karakteristiske smil, der 

deltog ligeså meget som 

ham. Jeg må nu også 

indrømme, at jeg selv 

blev grebet af ”ultimate 

frisbee,” og det var meget 

underholdende. Det viser 

jo, at KFUM’s plan med 

nye aktiviteter virker – i 

hvert fald i mindre grad. 

Hvor er de unge?  

Det var ikke de voksne 

der fravalgte fri fredag. 

Det var heller ikke de helt 

små børn, eller 

aldersgruppen lige oven 

over. Dem var der 

snesevis af. 

Hovedsageligt var det de 

unge mellem 11-15 år 

der ikke dukkede op. Jeg 

talte mig frem til en 4-5 

jævnaldrende, hvoraf jeg 

var den ene.  

Men med flere reklamer, 

på blandt andet på 

Facebook, så håber 

Jeroen på at kunne 

tiltrække flere unge til 

arrangementet i 

fremtiden. 

Så imens de unge sidder 

hjemme, og forhåbentligt 

læser interessante ting 

om fri fredag, så smiler 

og hygger Jeroen sig 

sammen med de 

fremmødte til fri fredag, 

og han glæder sig 

allerede til næste gang d. 

(indsæt dato) 


